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Sitno, 30 grudnia 2016 r. 

ST.0002.VII.31.2016 

 

Protokół Nr XXXI/2016 

R a d y G m i n y 

w Sitnie 

z dnia 30 grudnia 2016 roku 

 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

5. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2016 (168); 

 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej (169); 

 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na 2016 

rok (170); 

 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych  

i niepublicznych jednostek oświatowych prowadzonych przez inne podmioty niż Gmina 

Sitno oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania (171); 

 w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci 

w wieku do 5 lat w Gminie Sitno (172) 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

8. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Radni obecni: 

1. Biłant Tomasz 

2. Chaińska Joanna 

3. Gąsior Tomasz 

4. Klikicki Krzysztof 

5. Kozak Leszek 

6. Łazorczyk Tomasz 

7. Mazurek Janusz 

8. Ryszczuk Jan 

9. Szawarski Ryszard 

10. Tokarz Kazimierz 

11. Torba Janusz 

12. Wydmański Władysław 

13. Sokołowski Dariusz 

14. Chmiel Teresa 

Radni nieobecni: 

1. Polski Robert 
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Ad. 1 

Otwarcie obrad 

 

Pan Krzysztof Klikicki – Przewodniczący Rady otworzył obrady XXXI Sesji Rady Gminy. 

Na wstępie Przewodniczący powitał Wójta Gminy Sitno Pana Mariana Bernata, Skarbnik 

Gminy Panią Jolantę Hryciuk, Agnieszkę Grzesiuk Kierownik CK z Biblioteką w Sitnie, 

Kierownik GOPS Panią Barbarę Tor, Kierownik z Referatu Podatkowego Elżbietę Blaszkę, 

Radcę Prawnego Annę Bielan, radnych, sołtysów i przybyłych gości. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

 i trwały do godz. 14
30

.  

 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 

 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że na sali obrad obecnych jest 14 radnych, wobec czego 

zachowane zostało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Brak Pana 

Roberta Polskiego.  

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi dotyczące porządku obrad. Następnie 

poddał go pod głosowanie. Radni Gminy Sitno przyjęli proponowany porządek obrad 

jednomyślnie. 

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 3 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

 

Na sali obrad jest 14 radnych. Przewodniczący Rady Gminy zaproponowałby w skład 

Komisji Uchwał i Wniosków weszli nw. Radni: Teresa Chmiel, Janusz Mazurek, Janusz 

Torba. 

 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej składu 

przez radnych 11 głosami za, wstrzymało się - 3, przeciw- 0.  

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 4 

Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że Pan Władysław Wydmański w protokole  

z dnia 2 grudnia 2016 r. na str. 10 poprosił o rozszerzenie swojej wypowiedzi: (...) „gdyż nie 

ma zgody Krajowej Dyrekcji Dróg i Autostrad.” Zapis został dodany. Zaznaczył, że 

protokoły zostały dostarczone tydzień wcześniej, razem z projektami uchwał na sesję. 

 

Protokoły z sesji Rady Gminy o numerze XXIX/2016 i XXX/2016 zostały przyjęte 

jednomyślnie. 

Następnie przeszedł do kolejnego porządku obrad. 
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Ad. 5 

Podjęcie uchwał 

 

Pan Przewodniczący Krzysztof Klikicki poprosił Panią Teresę Chmiel o odczytanie 

projektów uchwał. 

Pani Teresa Chmiel odczytała kolejno projekty uchwał celem ich podjęcia: 

 

1. Uchwała Nr XXXI/168/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 30 grudnia 2016 r.  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2016; 

 

Pani Skarbnik w skrócie omówiła projekt uchwały. 

Następnie Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

2. Uchwała Nr XXXI/169/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 30 grudnia 2016 r.  

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej; 

  

 Pan Przewodniczący poinformował, że dana uchwała jest konsekwencją poprzedniej. 

Zapytał czy są jakieś pytania. 

 Brak. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

3. Uchwała Nr XXXI/170/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 30 grudnia 2016 r.  

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na 2016 

rok; 

 

Pan Wójt zaznaczył, że pojawiły się dodatkowe środki z programu alkoholowego, 

dlatego też 

trzeba je wprowadzić do budżetu. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

4. Uchwała Nr XXXI/171/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 30 grudnia 2016 r.  

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych  

i niepublicznych jednostek oświatowych prowadzonych przez inne podmioty niż Gmina 

Sitno oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 
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Pan Przewodniczący zaznaczył, że powyższa uchwała była podejmowana już 

kilkakrotnie. Na tą chwilę należy podjąć ją ponownie w związku z tym, że w trakcie zmieniła 

się ustawa o systemie oświaty. Dodał, że wpłynęło pismo z RIO w Lublinie, które zaleca 

wprowadzić zmiany do poprzedniej uchwały. Na chwilę obecną poprawki zostały 

wprowadzone. 

Pan Wójt oznajmił, że tekst przekazanej uchwały jest ten sam, tylko trochę 

zmodyfikowany. Zostały dopracowane niektóre zapisy i załączniki. Zaznaczył, że jest to 

dotacja do szkół nieprowadzonych przez gminę. Wtrącił, że szkoły stowarzyszeniowe 

utrzymują się tylko z subwencji. 

Pan Władysław Wydmański wspomniał, że budynki szkół stowarzyszeniowych są 

remontowane z budżetu gminy, poza subwencją oświatową. 

Pan Wójt dodał, że budynki są własnością gminy, dlatego też remonty powinny być 

robione przez gminę.  

Pan Władysław Wydmański zaznaczył, że nie do końca jest przekonany, że szkoły 

stowarzyszeniowe utrzymują się tylko z subwencji. 

Pan Wójt poinformował, że posiada odpowiednie dokumenty, które to potwierdzają.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję poprawek dotyczących 

powyższej uchwały. 

Poprawki przez Radnych zostały przyjęte jednomyślnie. 

 

 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

5. Uchwała Nr XXXI/172/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 30 grudnia 2016 r.  

w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

dzieci w wieku do 5 lat w Gminie Sitno;  

 

Pan Wójt w skrócie omówił projekt uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

 Pan Przewodniczący oddał głos Pani Teresie Chmiel, która poinformowała obecnych  

o bardzo ważnych zmianach, które nastąpiły w zakresie Agencji Restrukturyzacji  

i Modernizacji Rolnictwa. Tematem był ubój zwierząt i ich przemieszczenie. 

 Pan Przewodniczący podziękował za obszerne przedstawienie tematu. Następnie przeszedł 

do kolejnego pkt obrad.  

 

 

 

 

 

 

https://www.google.pl/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=10&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwipi6ikoIXRAhXbNVAKHSPlBKcQFghGMAk&url=https%3A%2F%2Fpl.wikipedia.org%2Fwiki%2FAgencja_Restrukturyzacji_i_Modernizacji_Rolnictwa&usg=AFQjCNF1ISBH523C45lnItNAV2c1DkeUsw
https://www.google.pl/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=10&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwipi6ikoIXRAhXbNVAKHSPlBKcQFghGMAk&url=https%3A%2F%2Fpl.wikipedia.org%2Fwiki%2FAgencja_Restrukturyzacji_i_Modernizacji_Rolnictwa&usg=AFQjCNF1ISBH523C45lnItNAV2c1DkeUsw
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Ad. 5 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy 

  

Pan Wójt omówił następujące kwestie: 

1. Realizacja funduszu sołeckiego; 

2. Mapy do celów projektowych (nowe); 

3. Kanalizacja sanitarna w Sitnie; 

4. Rewitalizacja - złożony wniosek nie został wzięty pod uwagę, złożone zostało pismo 

odnośnie wglądu do jego oceny; 

5. Wieści gminne; 

6. Przeszedł projekt na kolektory słoneczne i piece – podpisana została także umowa 

(łącznie 1024 gospodarstwa); 

7. Termomodernizacja budynku gminy Sitno; 

8. Połączenie ujęć wody; 

9. RPO; 

10. Kontrola RIO; 

11. Zakończenie roku budżetowego; 

12. Cześniki – pompa; 

13. Stabrów remiza - zmiana projektu; 

14. Projekt zadaszenia trybun w Sitnie; 

15. Drogi powiatowe- środki, pisma. 

 

Ad. 6 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi 

  

Pan Władysław Wydmański zapytał o termin realizacji projektu dot. kolektorów 

słonecznych. 

Pan Wójt odpowiedział, że postara się, żeby realizacja rozpoczęła się jeszcze w 2017 r. 

Pan Tomasz Biłant zapytał, czy jest szansa na dalszą budowę chodnika Jarosławiec - Sitno. 

Pan Wójt oznajmił, że w tym roku w pobliżu chodnika będzie robiona woda, dlatego też 

trzeba poczekać z jego budową. Projekt na chodnik jest w Starostwie (wniosek o pozwolenie). 

Pan Leszek Kozak zapytał o fotowoltaikę. 

Pan Wójt odniósł się do pytania i zaznaczył, że na chwilę obecną żadna gmina nie dostała 

środków na fotowoltaikę. 

Pan Leszek Kozak zapytał o to, czy to gmina, czy powiat ustala odcinki dróg, na których 

miałby być położony asfalt. 

Pan Wójt odpowiedział, że dopiero w tym momencie będą ustalać, na które drogi zostanie 

położony asfalt. Skierował wypowiedz do Pana Jana Ryszczuka i dodał, że ekspertyza na 

dach w Jarosławcu Górnym została zrobiona oraz, że postara się, żeby do końca 2017 roku 

w/w inwestycja została wykonana. 

Pan Tomasz Gąsior zapytał o wytyczenie drogi do Pana T. w Rozdołach. 

Pan Wójt zaznaczył, że droga, o której mowa znajduje się w lesie. Postara się prośbę 

wykonać. 

Pan Tomasz Gąsior zapytał także o drogę od Pana D. w Rozdołach, czy może ją Pan 

Marek S. podciąć. 

Pan Wójt poprosił o zgłoszenie tego tematu Panu Markowi S. 
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Pani Sołtys ze Stabrowa zabrała głos, opowiedziała o całym wydarzeniu, które dotyczyło 

złożonego wniosku na zebraniu sołeckim (podpisany przez KGW i OSP, wniosek nie był 

zadekretowany do nikogo) przez Pana Tomasza Biłanta do osoby Pani Sołtys. Dlatego też 

myślała, że wniosek był skierowany do niej, a nie do Pana Wójta. Z rozmowy z Panem 

Tomaszem Biłantem wynikało, że kazał jej zanieść wniosek do Pana Wójta. Sama jednak 

skonsultowała się z innymi osobami, które uczestniczyły w spotkaniu i stwierdziła, że Pan 

Tomasz Biłant nic nie wspominał o tym, żeby wniosek przekazać Panu Wójtowi. Następnie 

odniosła się do rozdysponowania funduszu sołeckiego. Stabrów z funduszu nie przeznaczył 

żadnych środków na drogi. Odbyło się spotkanie z Radą Sołecką, w którym uczestniczył 

także Pan Tomasz Biłant. Spotkanie miało dotyczyć możliwości poinformowania 

mieszkańców o wytypowaniu drogi do budowy. Dodała, że Pan Tomasz Biłant sam 

wyznaczył, które drogi byłyby modernizowane. Odniosła się do tego i stwierdziła, że to 

mieszkańcy powinni wybrać, które drogi powinny być budowane, żeby nie dochodziło do 

nieporozumień. Wtrąciła, że Pan Tomasz Biłant powiedział:, „(…) że jeżeli fundusz sołecki 

zostanie naruszony, to będziemy mieli media i sąd”. Po tych słowach zrezygnowała  

z możliwości zorganizowania spotkania. Poinformowała, że na zebraniu 18 września 2016 r. 

Pan Tomasz Biłant poruszył temat kosiarki i ogrzewania, ale nie dróg. Wtrąciła, że Pan 

Tomasz Biłant ciągle zarzuca jej, że go nie popiera, że złożyła 3 wnioski do gminy. Osobiście 

złożyła 1 wniosek. 2 kolejne wnioski złożyli mieszkańcy. Kolejne zarzuty od Pana Tomasza 

Biłanta to: brak pozwolenia od Pana Wójta na zorganizowanie spotkania (nie prawda), 

spotkanie zorganizowane nie zgodnie z prawem (nie prawda), likwidacja straży (nie prawda).  

Pan Tomasz Biłant zaznaczył, że wniosek został złożony na zebraniu sołeckim dotyczącym 

podziału funduszu sołeckiego. Pod wnioskiem podpisali się mieszkańcy, którzy nie mieli 

możliwości wzięcia w nim udziału. Wniosek na zebraniu sołeckim został odczytany, po czym 

poprosił Panią Sołtys o dołączenie go do dokumentacji. Wniosku w dokumentacji w gminie 

nie ma. Twierdzi, że jest w posiadaniu sfałszowanego protokołu z zebrania sołeckiego. 

Wtrącił, że w roku 2015 i 2016 nie było wykonanej żadnej drogi pomimo wniosków 

złożonych do Pana Wójta. Oznajmił, że Komisja Budżetowa zaopiniowała drogi, które 

pojawiły się w budżecie. Twierdzi, że Pani Sołtys zebranie zwołała z inicjatywy Pana Wójta. 

Pani Sołtys dostała protokół z posiedzenia komisji budżetowej, która opiniuje budżet 

pozytywnie. 

Pani Sołtys odpowiedziała, że to nieprawda. 

Pan Tomasz Biłant dodał, że formalnie dostarczył Pani Sołtys dokumenty na sesję. Zasady 

formalne i prawne powinny dotyczyć wszystkich, a jeśli chodzi o zmiany w funduszu 

sołeckim, to są one jasno sprecyzowane. Zmian można dokonywać dopiero na początku 

kwietnia, nie wcześniej. Zapytał, w jaki sposób chciałby tą zmianę zrobić, czy w taki sposób 

jak w gminie, że się podmienia kartki. 

Pani Sołtys zaznaczyła, że na zebraniu Rady Sołeckiej Pan Tomasz Biłant przedstawił 

tylko listę obecności Komisji Budżetowej, a opinię zostawił w domu. 

Pan Tomasz Biłant twierdzi, że nie. 

Pan Wójt zwrócił się do Pana Tomasza Biłanta. Oznajmił, że wszystko jest nagrywane,  

a to, co powiedział o podmienianiu kartek w gminie i straszeniu mediami i sądem, to tych 

zarzutów się nie boi. Jest w posiadaniu wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, 

gdzie sprawa dotyczyła udostępnienia informacji publicznych. Odniósł się do innych 

wydarzeń, które miały miejsce w przeszłości, dotyczących zarzutów kierowanych ze strony 

Pana Tomasza Biłant w jego stronę. 

Pan Ryszard Szawarski odniósł się do wypowiedzi Pana Tomasza Biłanta o podmienieniu 

kartek. Zaznaczył, że jeżeli wystąpiło z Pańskiej strony podejrzenie, że zostały podmienione 

kartki, to należało to zgłosić i powiadomić odpowiednie organy ścigania o przestępstwie. 

Komisja Rewizyjna napisze stosowne pismo, żeby Pan udostępnił do wglądu takowy 
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dokument, żeby to zweryfikować. Jeżeli nie zostało to zgłoszone z Pańskiej strony, to wtedy 

Pan popełnił przestępstwo. 

Pan Tomasz Biłant odniósł się do wszystkich rozmówców, którzy brali udział  

w powyższym temacie: „ Celem sporu, czy też dyskusji nie powinno być zwycięstwo,  

ale rozwój.” Zapytał Pana Przewodniczącego Komisji Budżetowej, czy po zaopiniowaniu 

budżetu mogły być wprowadzone jakieś zmiany. 

Pan Władysław Wydmański oznajmił, że 2 grudnia 2016 r. po sesji komisja budżetowa 

zaopiniowała pozytywnie budżet na 2017 r. Do protokołu, który został odczytany na 

poprzedniej sesji nie było żadnych uwag, jak i do budżetu na rok 2017.  

Pani Sołtys zaznaczyła, że Pan Tomasz Biłant twierdzi, że nic nie robi, tylko to Pan Wójt 

za wszystko odpowiada. Zaznaczyła, że się tymi zarzutami nie przejmuje, bo to mieszkańcy 

podsumują i wszystko ocenią. 

Pan Władysław Wydmański poprosił o poprawienie dróg osiedlowych. 

Pan Wójt zaznaczył, że postara się poprawić. 

Pan Ryszard Szawarski razem z Panem Sołtysem z Jarosławca poprosili o poprawienie 

drogi Stara Wieś. 

Pan Tomasz Gąsior zapytał o drogi w Stanisławce i Rozdołach, chodzi o drogi powiatowe. 

Zapytał także o możliwość zakupu samochodu strażackiego. 

Pan Wójt poinformował o budżecie, JDU, 500+ i innych ważnych kwestiach. Odnośnie 

samochodu zaznaczył, że w połowie roku będzie wiedział czy będą na jego zakup jakieś 

środki. 

Pan Sołtys z Cześnik Zdzisław Skóra podziękował za wszystko to, co zostało do tej pory 

wykonane. 

Pan Sołtys z Jarosławca Krzysztof Ożóg zapytał, czy jest lista rezerwowa na solary. 

Pan Wójt oznajmił, że jest. 

Pan Tomasz Biłant: „ Panie Wójcie ja bym chciał Panu gorąco podziękować za ten gest, 

jaki Pan zrobił dla Stabrowa, jeżeli chodzi o te dwie drogi, był Pan na zebraniu sołeckim 

gdzie mieszkańcy ustalili, prosili Pana, aby wpisywać do budżetu jedną drogę później 

następną w następnym roku no, ale Pan zdecydował tak, ja się temu budżetowi nie 

sprzeciwiałem zagłosowałem go jak najbardziej, byłem na tak, ale co zaobserwowałem po 

dzisiejszej sesji, że kością niezgody między mną a Panią Sołtys są właśnie te drogi  

w Stabrowie. Kto robi, kto ich nie robi. Ja powiedziałem mieszkańcom jak dzieliliśmy 

fundusz sołecki, że jeżeli w budżecie nie będzie dróg wpisanych to ja zapraszam 

mieszkańców na sesję, ponieważ przez dwa lata nie było nic wpisane do budżetu dla 

Stabrowa. Natomiast Pani Basiu słusznie, że Pani walczy o te drogi, ale ja mam do pani tylko 

jedno pytanie, czy w związku z wykonaniem tych dróg będzie Pani udzielała absolutorium 

Panu Wójtowi? Dziękuję bardzo.” 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że Pani Sołtys nie jest stroną i nie może głosować nad 

absolutorium Wójta.    

Poinformował także: 

 - o piśmie UOKIK w sprawie uchwały dotyczącej zwolnień; 

 - odczytany wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego dot. udostępnienia inf. 

publicznej zamieszczony jest w internecie – umorzony i oddalony. 

 Pan Przewodniczący za wszystko podziękował. 
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Ad. 7 

Zamknięcie obrad sesji 

 Po wyczerpaniu porządku obrad sesji, Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.  

 Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował: 

Krzysztof Prokopowicz         

                                                                                                         Przewodniczący  

          Rady Gminy 

          Krzysztof Klikicki 


